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Jeg fremsender her på Ungerådets vegne svar på høring ifm. Visionsstrategien der blev sendt ud. 
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Kommentarer til visionsstrategien: 
 
1) Ros til formuleringen “Der vil også være partnerskaber for skolernes elevråd og for 
skolebestyrelserne” - udveksling internt er lige så givende som samarbejdet med eksempelvis 
erhvervslivet, og det gælder ikke kun skolernes ledelser og lærerne. Dejligt hvis eleverne også får 
en chance for at lære af hinanden på andre niveauer end tysk og fysik - og på tværs af skolerne. 
 
2) Der blev på mødet i gymnasiets musikhus d. 23/1 fremlagt en vigtig og meget rigtig vision, som 
jeg har svært ved at få øje på i visionsstrategien. “Den åbne skole” er en fin tanke, som jeg synes at 
ungerådet umiddelbart godt kan støtte op om. Skolen i dag skal både danne og uddanne - fair nok 
- men man skal også huske at give eleverne fri, når de går hjem, også mentalt! En visionsstrategi 
for folkeskolen skal selvfølgelig være minded på at eleverne lærer mest muligt, men det må ikke 
blive til, at man kun er elev, fordi man går i skole. Ved siden af eleven skal gerne ligge et menneske 
med fritidsinteresser - og eleven og mennesket skal gerne gå hånd i hånd og kunne kombineres i 
skolen. 
Det, jeg mener med det, er, at bestræbelserne på at uddanne og danne så meget som muligt - og 
at inddrage samfundet omkring så meget som muligt - ikke må tage overhånd, så eleven altid 
forbindes med rollen som elev. Det strider lidt imod ideen om at skulle “turde at springe ud i det” 
hvis man aldrig har fri til at lære noget nyt af sig selv, men skolen har inddraget for meget, som 
man altid vil forbinde med det at gå i skole. Desuden kan man sætte forventningerne for højt op, 
så succesoplevelserne bliver færre. 
 
Ellers ros til visionsstrategien - udvalget har fået godt fat i de ting, der blev fremlagt på 
Partnerskabets møde med byrådet d. 23/1. 


